
Beskæftigelsesudvalget

Til: Beskæftigelsesministeren

Dato: 3. februar 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

BEU alm. del

Spørgsmål 190
Vil ministeren kommentere udtalelserne fra overlæge og professor ved Arbejdsmedicinsk 
Klinik i Herning, Johan Hviid Andersen, i Fyens Stiftstidende den 3. februar 2022, som 
blandt andet lyder: »Det er ikke farligt at arbejde på kontor. Faktisk er kontorarbejdere 
dem, som lever længst og har det mindst farlige arbejde sammenlignet med andre 
erhverv, fortæller han indledningsvist. Og man behøver heller ikke have dyrt udstyr for 
at undgå arbejdsskader.« og »Jeg ved ikke helt, hvordan de meget detaljerede regler for 
indretning af skærmarbejdspladser opstod. Det er indbringende for de virksomheder, som 
sælger borde og stole og så videre, men der er altså ikke videnskabeligt belæg for, at 
skærmarbejde og kontorarbejde i øvrigt kan give varige skader.«?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Alex Vanopslagh (LA).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Alex.Vanopslagh@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Bjarne Laustsen
formand
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